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vERKIEzINGEN 19 MAARt 2014: 
wIj zIjN ER KLAAR vOOR

Blijft Haarlem een mooie, sociale, groene en 
open stad? Met prachtige musea, uitdagende 
kunst en boeiende podia? Met ambitieuze 
werkprojecten en fatsoenlijke voorzieningen 
voor mensen die het moeilijk hebben? Met 
voldoende zorg voor zieken, gehandicapten 
en ouderen? Met voldoende huurwoningen? 
Met aandacht voor bomen en parken, een 
gezond leefklimaat en de natuur? Met een 
ambitieus energiebeleid? Blijft Haarlem die 
mooie stad waarin iedereen zich thuis voelt? 
Die keuze is aan jou. 

GroenLinks heeft al gekozen. Wij zijn er klaar 
voor om ook de komende vier jaar jouw be-
langen met hart en ziel te verdedigen.

GroenLinks heeft een uitgebalanceerd pro-
gramma. Wij kiezen voor goede zorg, meer 
werkgelegenheid, fatsoenlijke sociale voorzie-
ningen, breed onderwijs, meer groen, minder 
en duurzame energie, schonere leefomge-
ving, betere voorzieningen voor voetgangers, 
fietsers en openbaar vervoer en… voor jouw 
vrijheid te zijn wie je bent.

GroenLinks heeft een uitstekend en bevlogen 
team raadskandidaten die staan te trappelen 
aan de slag te gaan. Een goede mix van jong 
en ervaren, van man en vrouw, van culturen 
en van specialismen. En met ons boegbeeld 
Cora-Yfke Sikkema kan het niet anders dan 
dat we ook dit keer een klinkende uitslag 
behalen. 

GroenLinks is klaar voor een sociaal, zorg-
zaam en duurzaam Haarlem. Stem op 19 
maart 2014! Wij hebben onze keuzes ge-
maakt. De keuze is nu aan jou.

Wil je meedoen aan de verkiezingscampag-
ne? Ons geluid versterken? 
Meld je aan bij ons enthousiaste campagne-
team. Neem contact op met onze campag-
neleider Jasper Drost op 06-46257770 of via 
jasperdrost@gmail.com. 

PSSST! Uit ons programma:
Meer betaalbare 
huurwoningen voor starters 
en middeninkomens

Er staat veel op het spel voor Haarlem en de 
Haarlemmers de komende verkiezingen. 
Er valt echt iets te kiezen. 
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Waarom GroenLinks? 
“GroenLinks is de partij die het meest bij mij past. 
De partij heeft aandacht voor thema’s die ik be-
langrijk vind. Ik heb het dan over een tolerante en 
open samenleving. Over investeren in duurzaam-
heid. En over investeren in een sociale samenle-
ving met gelijke kansen voor iedereen.”

Wat zijn je drijfveren? 
Zonder aarzeling: “Het aanpakken van rechtson-
gelijkheid. Zodra ik dat tegenkom, moet ik actie 
ondernemen. Natuurlijk zijn er andere zaken die 
mij prikkelen er iets aan te doen, maar gelijke 
rechten en gelijke kansen vind ik een voorwaarde 
voor onze samenleving.” 

GroenLinks zit nu vier jaar in de coalitie. 
Waar ben je het meest trots op? 
“Als het om m’n eigen inzet gaat, ben ik vooral 
trots op twee moties van mijn hand die door bijna 
de voltallige raad zijn aangenomen. De eerste 
gaat over betere opvang voor uitgeprocedeerde 
asielzoekers. Met de tweede motie gaat Haarlem 
door met het uitstapprogramma voor prostituees. 
Zoals je ziet, hebben beide moties te maken met 
het verbeteren van de positie van mensen in onze 
samenleving. 

Daarnaast ben ik ook enorm trots op onze fractie. 
Zeven mensen met hart voor de zaak die zich vol-
ledig inzetten voor een beter sociaal, duurzaam 
en cultureel klimaat in Haarlem. Die samen het 
maximaal haalbare proberen te realiseren. We 
vormen een mooi team dat tot praktische oplos-
singen wil komen. Dat gaat soms gepaard met pit-
tige discussies. Maar dat hoort bij onze partij. Dat 
is ook logisch als je een coalitiepartij bent. Dan 
moet je soms meer slikken dan als je in de op-

De Algemene Ledenvergadering 
van 18 december 2013 koos 
huidig fractievoorzitter Cora-
Yfke Sikkema unaniem tot 
lijsttrekker van GroenLinks 
Haarlem. ‘Zij zet zich met hart 
en ziel in voor de zaak en 
is deskundig op het sociale 
domein, op veiligheidsgebied 
en op bestuurlijke zaken’, aldus 
de kandidatencommissie. Wie 
is deze mid-veertiger met haar 
roots in het verre Delfzijl? En 
hoe ziet zij de toekomst van 
GroenLinks Haarlem? 

‘GROENLINKS GAAt vOOR GOEdE zORG, 
duuRzAAMHEId EN fAtSOENLIjKE 
vOORzIENINGEN vOOR HAARLEMMERS 
dIE HEt MOEILIjK HEbbEN.’

tekst: Peter van der Mark

Onze nummer 1: Cora-Yfke Sikkema
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positie zit. Maar wij zijn erin geslaagd om binnen 
deze coalitie de duurzaamheidsthema’s concreter 
in te vullen en om de minima te ontzien. En dat 
terwijl we veel moesten bezuinigen. Het zijn geen 
resultaten die met vette letters in de krant komen, 
maar die wel degelijk het verschil maken voor het 
milieu en voor duizenden Haarlemmers.”

Wat is je het meest tegengevallen 
afgelopen periode? 
“Ik baal ervan dat we de raad niet konden over-
halen om nog meer in duurzaamheid te investe-
ren. Het argument was telkens ‘er is nu te weinig 
geld’. Jammer en kortzichtig. Want bij een aantal 
voorstellen voor meer duurzaamheid verdient die 
investering zich later terug. De raad focust zich 
op huidige uitgaven, op de korte termijn. Niet 
op een duurzamere toekomst. En dat is triest. 

Neem bijvoorbeeld onze motie waarin we subsidie 
regelden voor groene daken. Of een motie waarin 
we vroegen om een paar centen extra ter bescher-
ming van weidevogels. Die kregen geen steun. 
Doodzonde, maar ja. Soms moet je ook je verlies 
kunnen nemen.

Echt vervelend vond ik hoe er soms op de man 
wordt gespeeld. Als politieke argumenten niet 
meer tellen, maar hoe je iemand buitenspel kunt 
zetten. Dat is niet het politieke spel dat Groen-
Links wil spelen. Het hoort er blijkbaar bij, maar 
vrolijk word ik er niet van. We hebben als raad wel 
wat beters te doen.”

GroenLinks, PvdA, D66 en VVD. Zou je 
opnieuw voor dezelfde coalitie gaan? 
“De vraag is gemakkelijk. Het antwoord is lastig. 

Afb: lijsttrekker Cora-Yfke Sikkema. Foto: Pieter Postmus
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Zo’n grote coalitie met vier partijen is per defi-
nitie ingewikkeld. Voor de deelnemende partijen 
en voor de raad. De coalitiepartijen moeten veel 
compromissen sluiten waardoor het partijstand-
punt snel kan verwateren. En in de raad heb je 
zo’n grote meerderheid dat het politieke debat 
erdoor minder interessant wordt. Ik zie het liefst 
een andere combinatie. Wij gaan voor een coalitie 
die meer mogelijk maakt op sociaal en duurzaam 
terrein. Maar alles hangt af van de uitslag op 19 
maart. De kiezer is aan zet.”

Wat wil je absoluut bereiken de komende 4 
jaar? 
“Het wordt een lastige periode. Haarlem staat er 
goed voor, maar de financiën staan er beroerd 
voor. Dat betekent dus minder geld. En dat ter-
wijl de gemeente er belangrijke zorgtaken bij 
krijgt. GroenLinks zal er nauw op toezien dat 
die zorg goed geregeld wordt. Verder hebben we 
twee speerpunten. Op het gebied van duurzaam-
heid willen we het ambitieniveau van Haarlem 
Klimaatneutraal 2030 handhaven. En op sociaal 
beleid willen we de minimavoorzieningen in stand 
houden. Wij focussen dus op goede zorg, een 
ambitieus duurzaamheidsbeleid en fatsoenlijke 
voorzieningen voor Haarlemmers die het moeilijk 
hebben. Dat is onze belofte aan de kiezer.” 

Haarlem moet extra bezuinigen. Waarop 
bezuinigt GroenLinks niet?
“Ik herhaal het nog maar eens: geen extra bezui-
nigingen op de zorg, op Haarlem Klimaatneutraal 

en op de minima.”

Met welke uitslag ben je tevreden?
“Ha, we zijn ambitieus en dus niet snel tevreden. 
Het liefst wil ik minimaal hetzelfde aantal zetels 
als nu. Dus 7 zetels. Maar een zetel meer zou onze 
positie enorm versterken bij eventuele coalitie-
onderhandelingen. Bovendien, we hebben tien 
uitstekende kandidaten die staan te trappelen om 
Haarlem te versterken op duurzaam, sociaal en 
cultureel terrein. Het liefst zie ik ze allemaal in de 
fractie.” 

We hebben een lijstverbinding met de 
PvdA. Waarom moet Haarlem dan toch op 
GroenLinks stemmen? 
“Het simpele antwoord is: omdat wij het beste 
programma hebben. Wij hebben een mooie balans 
tussen sociaal beleid, groen en duurzaamheid en 
verdraagzaamheid in de samenleving. De PvdA 
is meer de partij van het ‘bouwen van huizen’, 
terwijl wij meer nadruk leggen op het groen in de 
stad en het verduurzamen van onze economie. Op 
het gebied van sociaal beleid liggen onze pro-
gramma’s redelijk dichtbij elkaar. Maar ook op dit 
punt vind ik dat de PvdA soms een meer bestuur-
lijk standpunt inneemt en GroenLinks dichterbij 
haar idealen blijft. Afgezien van de inhoudelijke 
verschillen, vind ik dat we de beste kandidaten 
hebben. Maar dat zal de PvdA andersom ook van 
zichzelf zeggen. Overigens, we hebben die lijstver-
binding om ervoor te zorgen dat een restzetel bij 
GroenLinks of bij de PvdA terechtkomt en niet bij 

PSSST! Uit ons 
programma: 

Een voortvarende 
ontwikkeling van 
een lokaal en groen 
energiebedrijf
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partijen die ver van ons afstaan.” 

Je hebt een drukke baan bij het Nationaal 
Crisisteam, een partner, hobby’s, familie 
in Groningen en je bent lijsttrekker. Waar 
haal je de tijd vandaan?
“Ja, dat vraag ik me ook wel eens af. Maar het valt 
goed te doen. Het werk dat ik doe als adviseur 
crisismanagement, vind ik leuk. De politiek vreet 
niet alleen energie, maar geeft me ook energie. 
Vooral als je in een goed team opereert. En zeker 
als je resultaten kunt behalen. En mijn partner, 
André, geeft me goede feedback en steunt me 
waar nodig. Het enige wat erbij inschiet zijn mijn 
vrienden, hardlopen en toneelspelen. Als politica 
moet je privé wel eens een veer laten. Daar heb ik 
soms ook wel moeite mee, laat ik daar eerlijk in 
zijn.” 

Nog een boodschap aan de kiezer?
“Haarlem is een prachtige stad. Haarlem staat er 
goed voor. Het is er prettig wonen en werken. Het 
is een heerlijke uitgaansstad met een gevarieerd 
aanbod aan winkels, horeca, musea en theaters. 
Het is goed toeven in Haarlem. Maar het is niet af. 
Het kan allemaal een tikkeltje beter. Iets minder 
overlast van auto’s, iets betere fiets- en voetpaden, 
iets minder energieverbruik, iets schoner ook. En 
iets meer ambitie: meer groen in de stad, duidelij-
ke keuzes voor extra werk en duurzame bedrijven. 
En vooral de garantie dat alle Haarlemmers zich 
thuis voelen in deze mooie stad, met gelijke rech-
ten en kansen. Ondanks de onvolkomenheden, 
mogen we blij zijn met onze democratie. Haar-
lemmers hebben een keuze. Ik hoop van harte dat 
ze op 19 maart kiezen.” 

'Ik herhaal het nog maar eens: geen 
extra bezuinigingen op de zorg, op 
Haarlem Klimaatneutraal en op de 

minima.'

PSSST! Uit ons 
programma: 

Ruimte voor 
bewonersinitiatieven 
waarbij de gemeente 
welwillend of 
stimulerend optreed
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Robbert Berkhout
2014 wordt een spannend jaar! Zoals jullie in dit blad kunnen 
lezen is de campagne nu echt op stoom gekomen! We gaan 
de wijken in, de deuren langs en de debatten aan!

Tijdens de vaststelling van de kandidatenlijst werd ik 
gebombardeerd tot jong talent en prompt op plek 2 geplaatst. 
Ik kan je vertellen dat was nogal een schok. Inmiddels 
bekomen van de schrik zie ik in wat nodig is! 

Juist nu in deze verkiezings- maar ook bezuinigingstijd 
is de visie en de durf van GroenLinks nodig! Het belang 
van betaalbare zorg voor iedereen, de focus op een 
verduurzaming van de economie en het stimuleren, 
faciliteren en koesteren van onze wijkinitiatieven! De 
creativiteit van de doe’ers en andersdenkenden. Dat is ons 
verhaal, onze boodschap en mijn missie!

Daphne Huysse
Het roer moet om! Je kunt me wakker maken voor het 
bestrijden van oneerlijke behandeling en bedreiging. 
Regelmatig realiseer ik me de afhankelijkheid, die wij 
mensen hebben van onze omgeving en van wat de aarde ons 
te bieden heeft. Daarmee voel ik een sterke verbondenheid. 
Het wordt tijd om bewust om te gaan met onze wereld en de 
mensen en dieren die daarin leven. Ik wil me inzetten voor 
het vergroten van het natuurbewustzijn en het welzijn van 
mens en dier. 

Innovatie moet het sleutelwoord worden, in denken en doen. 
Op menselijk, sociaal, maatschappelijk en ondernemers 
niveau. En dat hoeft vaak geen geld te kosten! Daarbij hoort 
Maatschappelijk Verantwoord Ondernemen (MVO). Ook 
bedrijven en ondernemers hebben een verantwoordelijkheid 
in hun eigen bedrijfsvoering voor de impact die hun 
handelen heeft. Deze mensen moeten een voorbeeld worden 
voor ondernemers en bedrijven, die nog bezig zijn met 
bewustwording en verandering. Ook kunst en creativiteit 
bieden mogelijkheden om mensen uit te dagen, in hun 
ontplooiing en hun dagelijks leven.

En Haarlem heeft heel veel originele, creatieve, zorgzame 
mensen, dus Haarlem en haar inwoners kunnen zich 
ontwikkelen tot een inspirerende en bruisende stad binnen 
haar historische kaders.

2

3

dIt zIjN wIj: ONzE KANdIdAtEN
2 t/m 10 op de lijst, verkiezingen 2014-2018
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Abid Azannay
Vanaf 2006 ben ik raadslid voor GroenLinks. Ik heb 
me beziggehouden met onder andere welzijn, sport, 
volksgezondheid, jeugdbeleid en sociale zaken en 
werkgelegenheid. In mijn functie als jongerenwerker heb 
ik veel contact met jongeren, hun ouders, (buurt)bewoners, 
wijkraden, hulpverleningsinstanties en zelforganisaties. 
Kortom met één been in de samenleving en met het andere 
been in de politieke arena! 

De komende periode wil ik me richten op het verminderen 
van de jeugdwerkloosheid, het realiseren van passende 
opvang voor dak- en thuislozen en mijn bijdrage leveren 
aan een goede invulling van de jeugdzorg als deze onder de 
verantwoordelijkheid van de gemeente valt. Door te zien en 
horen wat er leeft onder de mensen en zaken die mij aan het 
hart gaan op de politieke agenda te zetten, geef ik invulling aan 
mijn raadslidschap.

Ziggy Klazes 
Als voormalig lokaal radiojournaliste ken ik de stad en haar 
inwoners goed, ik weet dan ook voor welke uitdagingen de 
stad staat. Ik ben ervan overtuigd dat er met creativiteit en 
gezond verstand voor elk probleem een oplossing gevonden 
kan worden die op zijn minst acceptabel is. Dat vraagt 
eerlijkheid, openheid en een optimistische instelling. Dan 
kan alles!

Haarlem is een prachtige stad en heeft veel te bieden maar 
het mag nog wel iets ambitieuzer. Waarom zou Haarlem 
bijvoorbeeld niet voorop kunnen lopen qua duurzaamheid? 
Ik wil de komende vier jaar mijn energie en creativiteit 
graag inzetten om het programma van GroenLinks te 
verwezenlijken. Ik hoop dat we minimaal het aantal zetels 
van 2010 zullen behouden maar ga ervan uit dat we daar in 
maart overheen kunnen!

4

5

dIt zIjN wIj: ONzE KANdIdAtEN

Foto's: Pieter Postmus
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Burhan Gün
De komende jaren staat Haarlem voor de uitdaging om meer te 
doen met veel minder middelen. De gemeente zal (soms harde) 
keuzes moeten maken en dus kleur moeten bekennen. Welke en 
hoeveel middelen worden voor welk doel ingezet? Transparante 
besluitvorming en participatie van Haarlemmers in deze 
processen is nodig en hetgeen ik wil bereiken. Naast transparante 
besluitvorming is een efficiënte bedrijfsvoering meer dan ooit 
noodzakelijk om de financiële huishouding van de gemeente op 
de rails te krijgen en te houden. Alleen op deze wijze kunnen 
in deze moeilijke tijden nog meer middelen vrijkomen om in 
duurzame ontwikkeling te investeren.

Samen met andere betrokken Haarlemmers wil ik helpen om 
de komende veranderingen in goede banen te leiden. Ik geloof 
namelijk oprecht dat er geen probleem is in onze stad welke we 
niet zelf kunnen oplossen. Een heldere visie, vernieuwende en 
creatieve oplossingen zijn nodig om te komen tot weloverwogen 
en toekomstvaste keuzes. Dit vraagt om durf en daadkracht! 
Ik wil en zal mij inzetten om onze leef- en woonomgeving 
naar een kwalitatief hoger niveau te brengen. We dragen deze 
verantwoordelijkheid niet alleen voor het ‘nu’ maar ook voor de 
toekomst. De toekomst van onze kinderen en kleinkinderen!

Samen werken aan een toonaangevend Haarlem.
Samen.., met elkaar.., voor elkaar!

Jasper Drost
Als geboren en getogen Haarlemmer kom ik uit een gezin met 
in totaal 85 jaar werkervaring in de zorg. Toen ik nog een klein 
jongetje was, was ik al bezig de Transvaalbuurt waarin ik woonde 
te verkennen om te kijken wat er wel niet allemaal om me heen 
aanwezig was in de buurt. Na veelvuldig Simcity gespeeld te 
hebben in mijn jeugd, leek het mij verstandig deze belangstelling 
voort te zetten door Planologie te gaan studeren, een studie die ik 
recent heb afgerond. 

Ik ga graag voor GroenLinks aan de slag in de raad. Komende 4 
jaar wil ik mij inzetten voor de gemeente Haarlem, een plek waar 
je de ruimte moet kunnen krijgen om al je talenten te benutten, 
bijvoorbeeld door als gemeente oefenruimtes te realiseren 
voor startende bands. Een plek waar je in de nacht als jongen 
gewoon je vriend gedag kan zoenen op de Grote Markt. Een plek 
die uitstekende OV-verbindingen kent met haar omliggende 
gemeenten en Amsterdam, ook juist in de nachtelijke uren. Een 
gemeente die in tijden van bezuinigingen een voorbeeldfunctie 
blijft vervullen door het na blijven streven van Haarlem 
Klimaatneutraal 2030 en het verkennen van Haarlem als fair 
trade-gemeente. Dit is waar ik voor sta. 

Ik heb er het volste vertrouwen in dat we met alle kandidaat-
raadsleden een mooi resultaat neer gaan zetten voor GroenLinks 
op 19 maart, zodat ook de komende raadsperiode GroenLinks 
sterk vertegenwoordigd zal zijn in de raad!

6

7
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Hessel Kruisman
Wat mij angst aanjaagt, is de snelheid waarmee klimaatverandering zich 
voltrekt. Hoe langer we wachten met echt ingrijpen, hoe harder we op 
een later moment zullen moeten ingrijpen. Toch zie ik langzaam ook 
de positieve veranderingen in een stroomversnelling raken. Het aantal 
mensen en bedrijven dat hun geld op een ‘goede’ manier uitgeeft stijgt 
snel. Wat dat betreft ben ik hoopvol. Maar dommigheid en gevestigde 
belangen in de oude economie zijn nog alom vertegenwoordigd en 
vormen nu nog tegenwicht aan de veranderingen die vroeg of laat gaan 
plaatsvinden. Maar sneller dan we denken liggen er geen plofkippen 
meer in de schappen, ooit zullen we terugkijken en ons afvragen waarom 
we in godsnaam ooit kolen verstookten om onze elektriciteit op te 
wekken, ons voedsel met landbouwgif verbouwden, overheden toelieten 
al onze privé-gegevens af te tappen of anno 2014 een weg te verbreden. 
Groenlinks zal altijd in de voorhoede van die verandering zijn te vinden 
en daar mogen we trots op zijn. 

De afgelopen 4 jaar heb ik me in de gemeenteraad met de grote lijn 
beziggehouden en, mochten we 10 zetels halen, ben ik er ook in 2014 
weer bij! 

Peter van den Doel 
De komende periode na de verkiezingen worden er belangrijke keuzes 
gevraag van de raad m.b.t. de enorme bezuinigingen die eraan komen. 
Daarnaast krijgt de gemeente veel meer verantwoordelijkheden met 
bijbehorende budgetten waar alvast door het rijk fors in is gesneden. 
GroenLinks staat voor mijn idealen: sociaal, oog voor de zwakkeren in 
de samenleving, bewust van de roofbouw die we plegen op het milieu en 
vooral bewust dat de waan van de dag niet altijd de beste oplossing met 
zich meebrengt. 

Mijn ambitie is het om in de komende raadsperiode pal achter deze 
principes te staan en vooral de lange termijn niet uit het oog te verliezen. 
Zelf gaat mijn hart het meest uit naar kunst en cultuur. Hoe kunnen we 
de noodzakelijke bezuinigingen doorvoeren zonder de toekomst van de 
kunsten en cultuur in Haarlem de nek om te draaien? Ten tweede ben 
ik mij zeer bewust dat de bezuinigingen mensen hard (zullen) raken. 
Daar zijn grote en belangrijke keuzes te maken. Hoe verdelen we de 
bezuinigingen op een verantwoorde en daarmee in mijn ogen ook vooral 
sociale manier! Daar wil ik voor staan! Dat is waar ik mij de komende 
periode voor GroenLinks wil inzetten.

Dik Bol
De afgelopen dertig jaar woon en werk ik in Haarlem. Eerst als 
opbouwwerker. De afgelopen 12 jaar als coördinator van de stedenband 
Haarlem-Mutare en als fotograaf. Ik zit sinds 2010 in de raad. Hou me 
daar bezig met de planning van de stad, economie en cultuur. Ik ben 
voorzitter van de commissie beheer.

Ik kies voor GroenLinks omdat die groene politiek koppelt aan het 
opkomen voor de mensen die een steuntje nodig hebben. Een partij die 
werkt aan de toekomst. Een partij die verder kijkt dan het eigen belang 
en ook over eigen grenzen durft te kijken. De gemeente moet veel 
bezuinigen en krijgt extra taken in het welzijnswerk. Ik sta voor eerlijke 
keuzes zodat de mensen die het moeilijk hebben niet degene zijn die 
straks de rekening betalen

Met mijn ervaringen binnen en buiten de gemeenteraad kan ik de 
Haarlemmers veel bieden. Ik heb een groot netwerk, weet wat er leeft in 
het Haarlemse. Ik ben een bruggenbouwer en een teamspeler. Een goed 
lokaal bestuur is een voorwaarde om de Haarlemse samenleving vitaal te 
houden. Daar wil ik mijn steentje aan bijdragen.

8
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wE zIjN EEN GROENE StAd

GroenLinks wil minder en 
schonere energie. We houden 
de gemeente aan de agenda van 
Haarlem Klimaatneutraal 2030 
en volgen de voortgang op de 
voet. We complimenteren waar 
het goed gaat en jagen aan waar 
vaart nodig is. Om de doelstelling 
te halen, zet GroenLinks o.a. 
in op energiebesparing. Door 
het isoleren van woningen, 
de collectieve inkoop van 
zonnepanelen, het slim gebruiken 
van straatverlichting en de 
aanleg van dak- en geveltuinen 
verbruiken we minder energie. 
Dat is goed voor de portemonnee 
en voor het milieu.

wE zIjN EEN OpEN StAd

GroenLinks staat voor jouw 
vrijheid. We willen een open stad 
waarin je kunt zijn wie je bent 
en zeggen wat je vindt. Je voelt je 
er thuis. Je kunt eraan meedoen 
en je ontwikkelen zonder 
geweld, discriminatie, racisme of 
seksisme. Deze open samenleving 
krijgen we niet cadeau: het 
vergt permanent onderhoud 
en open debat. Daarom treden 
we hard op tegen discriminatie, 
zetten we ons in voor meer 
verdraagzaamheid en willen we 
een actief diversiteitsbeleid. Alle 
Haarlemmers moeten zich thuis 
voelen in deze mooie stad.

GROENE MUG 
PROFESSIONALISEREN

NACHTNET NAAR 
HAARLEM

AMSTERDAMSEVAART VERSMALLEN &
VONDELWEG NIET VERBREDEN!

RODE LOPER VERDER 
UITROLLEN

Meer weten? Voor het volledige programma zie: https://haarlem.groenlinks.nl

GEMEENTE ONDERSTEUNT 
AUTONOME & ZELFSTANDIGE 
SEKSWERKERS
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wE zIjN EEN SOcIALE StAd

GroenLinks kiest voor werk. 
Wij willen dat Haarlem harder 
werkt aan groene banen, aan 
een duurzame regio. GroenLinks 
kiest daarbij voor een activerend 
beleid: structurele collectieve 
inkoopprogramma’s van 
energie en zonnepanelen, 
isolatieprogramma’s voor 
gebouwen en woningen, een 
eigen groen energiebedrijf, het 
aanleggen van stadswarmte en 
inzetten op duurzame innovaties. 
Het MKB in Haarlem loopt voorop 
op het gebied van duurzaamheid. 
Dat willen we stimuleren met 
creatieve broedplaatsen en 
verzamelplekken voor zzp’ers. 
De Waarderpolder wordt 
gestimuleerd zich verder te 
ontwikkelen tot duurzaam 
industriegebied.

Meer weten? Voor het volledige programma zie: https://haarlem.groenlinks.nl

BROEDPLAATS DUURZAME 
ONDERNEMERS

JONGEREN BETREKKEN 
BIJ OPENBARE RUIMTE
ONTWERP

WERKEN VOLGENS 
ÉÉN GEZIN, ÉÉN PLAN

ZORG OP MAAT

JONGEREN OP GEZOND GE-
WICHT OOK IN SCHALKWIJK 
EN HAARLEM-OOST

RUIMERE OPENINGSTIJDEN 
VOOR PODIA

MEER INSTELLINGEN MET 
'DE ROZE LOPER' DIVERSITEITS 
KEURMERK



vIER jAAR MEEdOEN…  
wAt HEEft HEt OpGELEvERd?

tekst: Jeroen de Vries
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Het verkiezingsprogramma 2010-2014 was onder-
verdeeld in de thema’s Wonen, Leven, Werk en 
welzijn en Politiek. Per aandachtgebied kijken we 
naar de resultaten.

Wonen 
Programma: GroenLinks wilde zich inzetten voor 
een leefbaar en duurzaam Haarlem. Leefbaar 
door een gevarieerde samenstelling van de wo-
ningvoorraad en door het behouden en creëren 
van prettige, veilige, openbare ruimtes waar jong 
en oud graag vertoeven. Duurzaam door ener-
giezuinig te bouwen, afspraken te maken met 
woningcorporaties over energiebesparende maat-

regelen en duurzame energieopwekking en wo-
ningeigenaren te ondersteunen in het toepassen 
van milieuvriendelijke maatregelen. Ook wilde 
GroenLinks een gemeentelijke organisatie die per 
2015 klimaatneutraal is. Investeringen in open-
baar vervoer en in voorzieningen voor fietsers 
i.p.v. de auto, moeten niet alleen de luchtkwali-
teit verbeteren, maar ook de schaarse openbare 
ruimte beter tot zijn recht laten komen. De open 
groene ruimte moet worden beschermd tegen nog 
verdere teruggang om recreatie, ontspanning en 
sport mogelijk te laten blijven en de biodiversi-
teit te waarborgen. Er moet meer afvalscheiding 
plaatsvinden en Haarlem moet streven naar een 
integraal waterbeleid om schaarste en gevolgen 
van zeespiegelstijging, klimaatverandering en 
verdergaande bodemdaling op te vangen.

Resultaten: De groene en duurzame idealen van 
Groenlinks hebben een duidelijke stempel gezet 
op het college. Er is een Groenparagraaf ingesteld 
bij bestemmingsplannen, een Ecologisch beleids-
plan vastgesteld en we zijn gestopt met het ge-
bruiken van het uiterst schadelijke Round Up bij 
onkruidbestrijding. De Groene Zoom is behouden 
en de Vondelweg is niet verdubbeld. Het Reinalda-
park in Oost wordt binnenkort opgeleverd en het 
Wijkpark in Noord is gerealiseerd. Duurzaam-
heid wordt breed gedragen door het hele college: 
huizen worden geïsoleerd en de collectieve inkoop 
van zonnepanelen is een aantal keren wegens 
succes herhaald. Dit alles levert werk op, maakt 
onze stad duurzamer en leidt tot lagere energie-
rekeningen voor de Haarlemmers. Qua afvalschei-
ding zijn er stappen gezet in de goede richting, 
maar is er nog wel een weg te gaan. 

GroenLinks vormde de 
afgelopen vier jaar samen 
met de PvdA, VVD en D66 het 
bestuur van onze stad. Gezien 
de samenstelling van de coalitie 
met vaak tegengestelde visies 
op verschillende terreinen was 
het vanaf het begin duidelijk 
dat het geen eenvoudige 
opgave zou worden om het 
GroenLinks-gedachtegoed 
primair naar voren te laten 
komen. Ook de noodzakelijke 
bezuinigingen die moesten 
worden doorgevoerd maakten 
het er niet makkelijker op. 
Wat is er terechtgekomen van 
de ambities? En wat zijn de 
tastbare resultaten van vier jaar 
meedoen? 
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Leven
Programma: GroenLinks streeft naar een open en 
pluriforme samenleving waarin iedereen de vrij-
heid heeft om mee te doen en zich te ontplooien 
zonder geweld, discriminatie, racisme, seksisme of 
andere vormen van onderdrukking. Preventie vóór 
repressie. Iedereen moet zich veilig kunnen voelen 
en kinderen moeten buiten veilig kunnen spelen 
en fietsen. Kunst en cultuur moeten samen met 
het verenigingsleven als cement van de samenle-
ving bijdragen aan een vitale en creatieve sa-
menleving waarin ondernemers graag investeren. 
Deelnemen aan sport moet worden gestimuleerd. 
Problemen rondom het houden van huisdieren 
moeten worden voorkomen. GroenLinks wil met 

lokaal handelen ook streven naar internationale 
solidariteit  en sociale rechtvaardigheid in een 
wereld zonder honger.

Resultaten: GroenLinks heeft laten zien dat Haar-
lem een open en verdraagzame stad is, waar we 
niet bang zijn voor taboes en niet snel moralise-
ren. Haarlem heeft als eerste stad het Keurmerk 
voor Coffeeshops ontwikkeld en uitgereikt. Haar-
lem heeft een Top 25-aanpak opgesteld voor een 
harde kern overlastgevenden. Haarlem heeft door-
gezet met het uitstapprogramma voor prostituees. 
Daarnaast zorgde GroenLinks voor een fatsoen-
lijke opvang van uitgeprocedeerde asielzoekers.

 Afb: de rode loper bij de spoorovergang bij het station. Foto: Jeroen de Vries
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Werk en welzijn
Programma: GroenLinks stimuleert een groe-
nere en vitalere Haarlemse economie voor meer 
werkgelegenheid en meer leefbaarheid. Mensen 
moeten perspectief houden op werk om sociaal 
isolement en een slechte (geestelijke) gezondheid 
te voorkomen. Onderwijs moet optimale kansen 
bieden aan iedereen om zich breed en maximaal 
te ontplooien. GroenLinks wil dat alle mensen, 
inclusief gehandicapten, zoveel mogelijk mee 
kunnen doen aan de samenleving. 

Resultaten: Haarlem is een sociale stad en met de 
inbreng van GroenLinks is het sociale gezicht van 
de gemeente behouden o.a. door de minimarege-
lingen te continueren. Ook zijn dankzij een motie 
van GroenLinks concrete stappen gezet voor de 
huisvesting van zwerfjongeren en is er eindelijk 
een locatie gevonden voor Flintys. En GroenLinks 
heeft met het pontje over het Spaarne gezorgd 
voor een verdere ontsluiting van Zuidoost Haar-
lem t.o.v. het centrum en het Westen. Vanaf 2015 
krijgt de gemeente er veel zorg- en welzijnstaken 
bij met een beperkt budget. Die veranderingen in 
het sociale domein gaan samen met een nieuwe 
subsidiesystematiek. GroenLinks zorgt hierbij voor 
verzakelijking, maar niet voor vermarkting. Kwa-
liteit en continuïteit van zorg en hulpverlening 
staan voorop. 

Politiek
Programma: Onze democratie moet meer zijn dan 
eens in de vier jaar stemmen. Burgers moeten 
zich verantwoordelijk gaan voelen voor hun eigen 
samenleving. Participeren moet zoveel mogelijk 
worden aangemoedigd en gefaciliteerd vanuit 

de gemeente. Het op wijkniveau stimuleren van 
samenwerking moet standaard beleid worden om 
zo de invloed van en het verantwoordelijkheidsge-
voel voor de eigen directe omgeving te vergroten. 

Resultaten: Er zijn tal van bewonersinitiatieven 
waar wij blij mee zijn en die vanuit de gemeente 
steun verdienen: Duurzame Energie Ramplaan, 
het Garenkokerskwartier, Café Repair en diverse 
stadstuinen, zoals de boerentuin bij de Jopenkerk. 
GroenLinks heeft gepleit voor betere begeleiding 
van onze ambtenaren zodat zij de nieuwe facili-
terende rol van de gemeente vorm kunnen geven. 
Geen bureaucratische regels die al deze initiatie-
ven in de weg zitten, maar een gemeente die mee-
werkt en meedenkt om obstakels weg te nemen 
en om deze bestaande en toekomstige projecten 
tot een succes te maken.

Conclusie
In moeilijke omstandigheden, in een tijd 
van grote bezuinigingen, als onderdeel van 
een diverse coalitie heeft GroenLinks een 
belangrijk deel van het GroenLinks-ge-
dachtegoed weten om te zetten in concrete 
resultaten. Het schept hoop en verwach-
tingen dat GroenLinks na de verkiezingen 
van 19 maart weer een mooie periode 
tegemoet kan gaan waarbij we weer een 
aantal stappen zullen zetten richting onze 
visie van hoe Haarlem een voorbeeld kan 
zijn als ideaal voor Nederland en voor de 
rest van de wereld.

PSSST! Uit ons programma: 

Startende ondernemers 
worden ondersteund door 
het beschikbaar stellen van 
goedkope bedrijfsruimte, 
lagere lasten in het startjaar 
en het ondersteunen van een 
broodfonds
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Te veel schuld
Door te hoge uitgaven, minder bijdragen van 
het Rijk en de crisis heeft de gemeente een forse 
schuld opgebouwd. Die is nu € 600 miljoen. Dat 
is veel. Te veel omdat de schuld blijft oplopen. 
Te veel omdat de rente zal toenemen. En te veel 
omdat de inkomsten ten opzichte van de schuld 
achterblijven. We moeten de schuld dus afbouwen 
en op z’n minst ervoor zorgen dat die niet verder 
oploopt. Dat kan door extra inkomsten of door 
minder uitgaven.

Jaar op jaar bezuinigen
We kunnen uiteraard de inkomsten opschroeven 
door de belastingen te verhogen. Maar daarvoor 
zijn de mogelijkheden beperkt. En het is de vraag 

of het wenselijk is. Dus moet de gemeente extra 
bezuinigen. Niet eenmalig, maar ieder jaar op-
nieuw. Voor de jaren vanaf 2015 moet er per jaar € 
10 miljoen worden geschrapt. Extra. Dat gaat van 
au. 

Schrappen van taken
Het huidige College heeft al fors bezuinigd zo-
als afgesproken in het Coalitieakkoord. Dat kon 
soms nog met schrapen en schaven. Dat kan nu 
niet meer. Vanwege het structurele karakter van 
de bezuinigingen moet de gemeente complete 
taken schrappen. De komende Coalitie moet dus 
keuzes maken. Dat kan ten koste gaan van sport, 
theaters, musea, evenementen, wegen, groenvoor-
zieningen, de minima, het milieu of veiligheid. We 
gaan het echt merken.

Bezuinigingsmenu
Het College heeft een menu met bezuinigingen 
gepresenteerd van in totaal € 20 miljoen. De po-
litieke partijen kunnen dus kiezen om tot de ver-
eiste € 10 miljoen te komen. En omdat de invul-
ling van de bezuinigingen pas na de verkiezingen 
wordt behandeld, hebben de Haarlemmers iets te 
kiezen. GroenLinks wil open kaart spelen vóór de 
verkiezingen. We maken nu al onze keuze bekend. 
Waar kiest GroenLinks voor?

Bezuinigen met visie
Haarlem is in onze visie een groene, sociale en 
open stad waarin kunst en cultuur een belang-
rijke rol spelen. Op basis van die visie hebben wij 
onze keuzes gemaakt. 

HOE HOudEN wE HAARLEM fINANcIEEL 
GEzONd? GROENLINKS bEzuINIGt MEt 
vISIE!

Haarlem staat er prachtig bij. 
Er is de afgelopen jaren veel 
geïnvesteerd in de openbare 
ruimte, in parken, straten, 
wegen, pleinen, bruggen, 
woningbouw, monumenten, 
theaters en musea. Maar er ging 
ook veel geld naar Haarlemmers 
in kwetsbare posities, naar 
werkgelegenheid en naar goed 
onderwijs. Die investering in 
Haarlem en in de Haarlemmers 
heeft een prijs. En die prijs 
wordt nu te hoog.

tekst: Peter van der Mark



 Foto: Jeroen de Vries
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Wij bezuinigen niet op: Welzijn en zorg, Jonge-
renbeleid, Aanpak probleemjongeren, School-
zwemmen, Bibliotheekvestigingen, Natuur- en 
milieueducatie, Amateurkunst, Cultuureducatie, 
Podiumsubsidies, Fietsenstallingen, Speeltoestel-
len, Groenvoorzieningen, Financiële ondersteu-
ning minima, De Haarlempas, Bijzondere Bijstand, 
Preventieve schuldsanering, Agenda Haarlem 
Klimaatneutraal 20130, De Groene Mug en Wijk-
raden.

Bezuinigingsposten kunnen zijn: Beiaard, Evene-
menten, Citymarketing, Nieuwe wegen, Verkeers-
onderzoek, Stadsbouwmeester, Regionale samen-
werking, Onderhoud centrum.

Extra inkomsten willen we door: Hogere parkeerta-
rieven en Hogere toeristenbelasting.

BEGROTING

PSSST! Uit ons programma:
Een goede en betrouwbare 
doorrekening van grote en 
kostbare projecten
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GroenLinks-koek

flyeren Vondelweg flyeren Vondelweg

Houtfestival

dOE MEE!
1 maart Campagneweekend 
Werk met Jesse Klaver

7 maart Flyeren/Koek uitdelen 
Biologische markt

8 maart  Campagneweekend 
Schone Energie 

13 maart GL Kroegentocht

14 maart Flyeren Biologische 
markt

15 maart Campagneweekend 
Zorg

17 maart Flyeren station

18 maart Flyeren station

19 maart Flyeren station

cAMpAGNEKALENdER
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